
rI{v
PYHÄJÄRVEN KAUPUNKI
Van h usneuvosto ja Vammaisneuvosto

Taimi Piippo (pj.)
Armas Niemi (vpj)
Eila Leppäharju
Kaija Parttimaa
Tea Jouhki
Lotta Pellilä

Mika Hälinen (pj)
Anne Happo (vpj)
Mauri Kinnunen
Sisko Niskanen
Heikki Suvilehto

Simo Pesonen

Jouni Tilli
Sami Laukkanen
Harri Lehto
Raija Leppäharju
Eeva Vaskilampi
Leena Mulari
Sirpa Pesonen-Vuorisalo
Katja Numminen
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Eläkeliiton Pyhäjärven yhdistys ry
Pyhäjärven Eläkeläiset ry
Pyhäjärven Omaishoitajat ja läheiset ry
Sotainvalid it ja omaiset
SRK:n diakoniatyö ja SPR
Suomenselän Muisti ry ja
Pyhäjärven vanhustenkotiyhd istys
Pyhäjärven Nativa ry
Pyhäjärven sydänyhdistys ry
Kala- ja Pyhäjokilaakson epilepsiayhdistys
Pohjois-Suomen Syöpäyhd istys Pyhäjärven os
Pyhäjärven kehitysvammaisten tukija Me ltse ry
Pyhäjärvi
Keskipohjan diabetesyhdistys ry

hyvinvointipalveluiden edustaja poistui kro 10.21

teknisten palveluiden edustaja poisrui kro 11.15

van h usneuvoston ka u p u ng i n hal I itu ksen ed ustaja
vam maisneuvoston kau p ung i n hal I itu ksen ed ustaja
sihteeri
kulttuurituottaja poistui kro 1 1.25

Pyhäjärven Seniorit ry
Lapsiperheiden ed ustaja

Kokous

Aika

Paikka

Läsnä:

Poissa

Asiat

pöyrÄxrnrR

Vanhusneuvoston ja Vammaisneuvoston yhteinen kokous

Maanantai 28.8.2023 klo 9.30-1 1 .35

Kaupung intalo, Valtu ustosali

1. Kokouksen avaus ja järiestäytyminen
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat. Kokousta johti Taimi
Piippo.

2. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen sekä
työjä rjestyksen hyväksym i nen
Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösval-
taiseksi. Hyväksyttiin työjärjestys.

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Eila Leppäharju ja Simo Pesonen
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4. Ajankohtaiskatsaus, jäsenten tuomat kuulumiset
Käydää n esittelykierros sekä ajan kohta iskatsaus.

Esitys: Vanhusneuvosto merkitsee esittelyn tiedoksi.
Päätös: Vanhus- ja vammaisneuvosto piti esittelykierroksen ja kuuli ajan-
kohtaiset terveiset.

5. Alueellisen vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston ajankohtaiset
asiat
Esitys: Vanhus - ja vammaisneuvosto merkitsee ajankohtaiset asiat
kuulluksi.
Päätös: Vanhus- ja vammaisneuvosto merkitsi ajankohtaiset asiat kuul-
luksi.

6. Esteettömyyskävely
Va n h us- ja vam ma isneuvostot ovat kokou ksissaan päättäneet jä rjestää
esteettömyyskävelyn syksyn aikana Pyhäjärven taajamassa.

Esteettömyyskävelyillä tarkastellaan kävelyn ja pyöräilyn kulkureittejä taa-
jamassa sekä muutamien merkittävien palveluiden sisäänkäyntien ja
pi ha-a I ueiden esteettömyyttä. Kävelyi I lä on tarkasteltu kohteiden saavu-
tettavuutta niiden sisäänkäyntien ja piha-alueiden osalta eri apuvälineitä
käyttävien ja toiminta- tai liikuntarajoitteisten henkilöiden näkökulmasta.

Esteettömyyskävely järjestetään 5.9. klo 10-12, vetäjänä Elina Lämsä
Destialta.

Asiaa esittelee neuvostojen sihteeri

Esitys:
Vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto päättää kävelyn kohteista ja kes-
kustelee kävelystä.
Päätös: Vanhus- ja vammaisneuvosto keskusteli kävelystä ja päätti koh-
teiksi Ollintien varren ja osan Tikkalantietä, seurakuntakeskuksen sekä
H al pa-H all i n. Si hteeri i lmoittaa esteettömyyskävelystä myös Pyhäjärven
Sanomiin.

7. Vanhustenviikko
Vanhustenviikkoa vietetään 1 .-8.10. teemalla tehdään iäistä numero.
Kulttuuripalvelut koordinoi viikon tapahtumien ilmoittelua sekä järjestää
ohjelmaa yhteistyössä eri toimijoiden kanssa.

Vanhustenviikon ohjelman valmistelut on aloitettu. Aihetta esittelee kult-
tuurituottaja Leena Mulari.

Esitys : Vanhus- ja vammaisneuvostot antaa evästyksiä vanhustenviikon
ohjelman valmisteluun.
Päätös: Vanhus- ja vammaisneuvostot kuuli esittelyn. Neuvoston jäsenet
voivat viedä viestiä ed ustam i i nsa yhd istyksi i n va n h ustenvi i kon järjeste-
lyistä.
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8. Kirjasto ja-monitoimitalon tilanne
Tekninen johtaja Sami Laukkanen esittelee aihetta.
Kirjasto- ja monitoimitalon uudisrakennushankkeen arkkitehti- ja pää-
su u nn ittelun aloittam inen on investointiohjelman suun n itelmavuodelle
2024 osoitettu na. Syksyn a ikana talo usa rvion val m istel ussa ratka istaa n,

tuleeko investointiohjelman esitys 2024 siten, että hankkeen rakentami-
sen suunnittelu alkaa.

Esitys: Vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto päättää kannastaan uudis-
rakennushankkeen suunnittelun aloittamisesta v. 2024.
Päätös: Käytiin keskustelua. Asia jätettiin pöydälle. Asiaan palataan neu-
vostojen omissa kokouksissa.

9. Pyhäjärven, Haapajäruen ja Reisjärven vanhus- ja vammaisneuvos-
tojen tapaaminen
Pyhäjärven, Haapajärven ja Reisjärven vanhus- ja vammaisneuvostot
kokoontuivat yhteiseen tapaami seen 24.4. Tapaam isessa sovittiin, että
seu raava yhteistapaam i nen jä rjestetään lokaku ussa Reisjärvel lä.

Esitys: Vanhus- ja vammaisneuvostot antaa evästyksiä tulevan tapaami-
sen aiheiksi.
Päätös: Vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto antoi evästyksiä tulevan
tapaamisen aiheiksi. Sihteeri ja puheenjohtaja vie terveiset eteenpäin.

10. Tiedoksi saatettavat asiat
- Valtakunnallinen vammaisneuvostopäivä 25.1 0. klo 12-16 etäyhtey-

dellä. Sihteeri laittaa lisätietoja lähempänä ajankohtaa.
- Valtakunnallinen vanhusneuvostopäivä 8.1 1. Sihteeri laittaa lisätietoja

lähempänä ajankohtaa.

11. Muut asiat ja jäsenten aloitteet

Selvityspyyntö Pohj ois-Pohjan maan hyvi nvoi ntial ueel le koskien
kotipalveluita.
Vanhusneuvostoa on lähestytty huolenilmaisulla koskien kotihoidon pal-
veluja Pyhäjärvellä.

Kotihoidon palvelujen kriteerit ovat tiukentuneet, täytyy olla huonossa
kunnossa, että palveluja saa. Kun ei saa ajoissa palveluja, toimintakyky
heikkenee ja raskaampien palveluiden tarve aikaistuu.
-Kotihoidon arviointijaksoja joutuu jonottamaan ja sitä ennen ei saa koti-
hoidon palveluja. Ovatko palveluja tarvitsevat vanhat ihmiset heitteillä?
-Pelkkää suihkutusapua ei enää saa, eikä siihen saa palveluseteliä, jo-
ten asiakas joutuu ostamaan sen avun yksityiseltä täysin omalla kustan-
nuksella.
-Virheitä sattuu kotihoidossa paljon, käyntejä jää tekemättä, lääkehoito-
virheitä yms.

Pohde vähentää vuodeosastopaikkoja ja tehostetun palveluasumisen
paikkoja ja samaan aikaan kotihoito ei kykene vastaamaan ihmisten
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avuntarpeeseen. Tämä on todella huolestuttava ja ihmisten terveyttä ja
toimintakykyä uhkaava yhtälö. Tilanne on myös laiton, jos palvelutarve
todetaan, täytyy palvelua lain mukaan järjestää.

Päätös: Vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto pyytää selvitystä Poh-
jois-Pohjanmaan hyvinvointialueelta tähän huolenilmaisuun.
Lisäksi vanhus- ja vammaisneuvostot tekee asiasta ilmoituksen Pohjois-
Suomen aluehallintovirastolle.

Torille invapaikka. Torin parkkipaikalle toivotaan invapaikkaa. Tämä
helpottaisitapahtumiin kyydillä tulevia apuvälineitä käyttäviä henkilöitä.
Päätettiin ottaa torin parkkipaikka myös tarkasteluun esteettömyyskäve-
lyllä.

12. Kokouksen päättäminen ia seuraavan ajankohdan sopiminen
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 1 1.35. Seuraavia kokousajankohtia
ei sovittu.

Taimi Piipp6r
kokouksen puheenjohtaja

Eeva Vaskilanl-pi
neuvostojen sihteeri

Simo Pesonen
pöytäkirjantarkastaja

L

Ella Leppäharju
pöytäki rjantarkastaja


